
 

 

 
 
 
 
Nr. 126/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 07 februarie 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 13 membri, 2 reprezentanți ai 
satelor aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni, Vaszi 
Etelka - sat Chilieni, lipsind: Bálint Iosif, Csatlós László, Debreczeni László, Kelemen 
Szilárd-Péter, Kolcza István, Kondor Ágota, Magyarósi Imola-Piroska, Tischler Ferenc. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) lit. a din OUG nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 
279/2020.  
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Sztakics Éva-Judit, Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii Municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
Municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Bună ziua. 
Vă rog să deschideți aparatele de vot. Înainte de a intra în dezbaterea Ordinii de zi, doresc 
să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un 
interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt 
obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema 
respectivă.” Aș dori să vă întreb dacă este cineva care dorește să adaugă, sau să scoată ceva 
de pe Ordinea de zi? D-na viceprimar Sztakics Éva-Judit.” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Bună ziua. Salutările mele 
dragii mei colegi consilieri, reprezentanților presei! Eu aș dori să propun scoaterea 
punctelor 1, 2 și 5 de pe Ordinea de zi. Totodată aș dori să propun ca la Diverse să 
ascultăm Raportul de activitate pe anul 2019 al Asociației Vadon.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Dl. 
viceprimar Toth-Birtan Csaba.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Aș dori să propun două 
puncte pe Ordinea de zi, la Diverse. Primul ar fi aprobarea prelungirii contractului de 
închiriere nr. 73.214/29.11.2018 încheiat cu Fundaţia ”Mihai Viteazul”. Al doilea ar fi 
aprobarea trecerii din proprietatea privată a Municipiului Sfântu Gheorghe și din 
administrarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în proprietatea publică a 
Municipiului Sfântu Gheorghe și în administrarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe a terenurilor situate în str. Libertății nr. 21.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă nu mai sunt alte propuneri vă rog să votăm despre introducerea acelor trei puncte pe 
Ordinea de zi. Cine este de acord cu punctul D1?” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate.  
 „Mulțumesc. Cine este de acord cu punctul D2?” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate.  



 

 

 „Cine este de acord cu punctul D3?” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate.  
 „Să votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate.  
 „S-a votat Ordinea de zi. Punctul 1 și 2 s-a retras. Începem cu punctul 3.” 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL 387/2019 privind modificarea și completarea HCL nr. 98/2019 privind 
aprobarea Studiului de Fezabilitate pentru obiectivul de investiţii „Amenajarea unor 
terenuri de sport din zona Câmpul Frumos“ și aprobarea proiectului „Amenajare terenuri 
de sport- Câmpul Frumos” și a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările și 
completările ulterioare. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „La ședințele anterioare am 
semnalat faptul că la proiectele depuse la Axa 4 s-ar putea modifica proporția de cheltuială 
eligibilă. Conform instrucțiunii nr. 135, care a apărut anul acesta, vă prezint un proiect de 
hotărâre, în care la proiectul „Amenajarea unor terenuri de sport din zona Câmpul Frumos“ 
cheltuieala eligibilă se reduce de la 4,59% la 2%, astfel valoarea totală a proiectului este 
1.298.484,09 lei.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt întrebări la acest subiect? Dacă nu sunt întrebări, comisiile 1 și 5 și-au dat avizul. Vă 
rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
54/2020. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 364/2019 pentru aprobarea modificării HCL nr. 79/2019 privind 
aprobarea Studiului de Fezabilitate pentru obiectivul de investiţii și aprobarea proiectului 
“Demolarea Grădiniţei nr. 7 şi construirea unei noi clădiri pentru grădiniţa de pe strada 
Orbán Balázs“ și a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările și completările ulterioare. 
Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Această hotărâre seamănă cu cea anterioară, însă aici municipiul are un beneficiu mai 
pozitivă, deoarece de la 91,33% se va reduce la 2% contribuția proprie a municipiului. 
Valoarea totală a proiectului rămâne neschimbată 1.698.447,11. După planurile noastre 
vom demola grădiniţa de pe strada Orbán Balázs și vom construi una nouă în locul 
acesteia.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt întrebări la acest subiect? Comisiile 1 și 5 și-au dat acordul. Vă rog să supunem la 
vot.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
55/2020. 
 „Punctul 5 s-a retras. Urmează punctul D1.” 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii contractului de închiriere nr. 73.214/29.11.2018 încheiat cu Fundaţia ”Mihai 
Viteazul”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Și Fundaţia ”Mihai 
Viteazul” și-a depus cererea pentru prelungirea contractului de închiriere pentru biroul 
aflat în incinta Casei cu Arcade. Propunem ca să fie prelungit pe o durată de un an, până la 
data de 30.11.2020.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 



 

 

Sunt întrebări? Comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
56/2020. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii 
din proprietatea privată a Municipiului Sfântu Gheorghe și din administrarea Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în proprietatea publică a Municipiului Sfântu 
Gheorghe și în administrarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe a 
terenurilor situate în str. Libertății nr. 21. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Terenurile aflate pe str. 
Libertății nr. 21 se află parțial sub pod. Momentan sunt trecute în proprietatea privată a 
municipiului și pentru utilizarea lor este necesară trecerea lor în proprietatea publică a 
municipiului.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt întrebări? Dacă nu sunt întrebări, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
57/2020. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: Raportul de activitate pe anul 2019 al 
Asociației ”Asociația Vadon”. Prezintă: Demeter János, director general. 
 „Dăm cuvântul d-nei viceprimar.” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Deci nu este vorba despre 
o hotărâre, este doar obligația Asociației ”Vadon” să prezinte un raport anual asupra 
activității. Îl rog pe dl. Demeter János, director general, să prezinte raportul pe anul trecut 
al asociației.” 
 Domnul director general DEMETER JÁNOS (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
oportunitate. Salut cu drag pe cei prezenți. La începutul raportul v-aș prezenta un filmuleț 
de 5 minute, sau mai scurt, după care vă prezint în cifre lucrurile.  
 Mulțumesc frumos. Acum aș prezenta repede câteva cifre pentru stimații, doamne 
și domni conilieri. În anul 2019 la Expoziția Cinegetică a Ținutului Secuiesc au fost în jur 
de 8600 de vizitatori. Este interesant cifra în ceea ce privește activitățile organizate pentru 
copii, la care au participat în jur de 2600 de copii. Tot în anul 2019, ca și în de-a lungul 
anilor, am organizat împreună cu Primăria Municipiului Sfântu Gheorghe, și cu această 
ocazie am organizat pentru prima dată cu 95 participanți, Concursul de sărituri peste 
obstacole în cadrul Cupei Régió. La Noaptea Muzeelor au participat în jur de 400 de 
oameni, care au vizitat muzeul. Anul trecut au fost două expoziții de desene ale copiilor. 
Una, care se organizează anual, la care au participat 1900 de desene ale copiilor, respectiv 
cealaltă, care s-a organizat în cadrul programului anului de comemorare a scriitorului 
Benedek Elek. Despre Centrul Ecvestric aș dori doar să spun faptul că anul trecut ne-am 
îmbogătățit cu o învestiție utilă și foarte frumoasă datorită Fondului de Finanțare Bethlen și 
a Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, s-a construit un menaj acoperit, care 
poate fi utilizat într-un mod excelent. Este important mai ales pentru copii. În legătuă cu 
anul de comemorare a scriitorului Benedek Elek am primit o finanțarea de la Fondul de 
Finanțare Bethlen și pe lângă evenimentele organizate suntem mândrii de faptul că am 
publicat o carte de povești, și după cunoștințele noastre este prima oară când sunt publicate 
9 povești a scriitorului Benedek Elek în limba maghiară, română și engleză. 
Activitatea Clubului Fotografic TransNatura a devenit deja internațională, deoarece anul 
trecut am participat la 3 expoziții internaționale, membrii clubului au participat la 
festivaluri internaționale, deci ca parteneri de organizatori și asociați am participat la 



 

 

Festivalul Internațional de Film de la Gödöllő în așa fel, încât la Sfântu Gheorghe se putea 
viziona gratuit pentru 3 zile filme despre natură. La Concursul Internațional de Fotografie 
TransNatura, organizat anual, anul trecut au participat din 21 de țări 102 concurenți cu 573 
fotografii. Ceea ce este foarte interesant, este faptul că pe parcursul anunțării concursului 
în jur de 250.000 de persoane au fost curioase de pagina de web a ”Asociației Vadon” și 
astfel prin pagina de web a ”Asociației Vadon” bănuiesc că și la Sfântu Gheorghe, 
respectiv la județ. În legătură cu programele noastre cu privire la educația despre natură cel 
mai interesant lucru pe care am reușit să-l realizăm anul trecut, după 3 ani de pregătire, este 
faptul că am montat o cameră care difuzează on-line un cuib de stârc cenușiu. După 
statisticile efectuate la sfârșitul anului, a reieșit fatul că această difuzare a fost urmărită pe 
parcursul anului timp de 4000 de ore de către persoanele interesate. În cele din urmă, după 
cum ați văzut și în filmuleț, activitatea asociației a fost premiată cu premiul cel mare pentru 
valoare și calitate, pe care l-am preluat anul trecut, în septembrie, în Ungaria. Vă 
mulțumesc frumos pentru atenție și dacă sunt întrebări vă răspund cu mare plăcere.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumim 
d-lui director. Dacă sunt întrebări din sală? Dacă nu sunt întrebări, trecem al Diverse, unde 
s-a înscris dl. Cochior. Aveți cuvântul.” 
 DIVERSE: 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r.): „Mulțumesc frumos. Doamnelor și 
domnilor consilieri, dl. primar! De curând au fost aprobate mai multe modificări de lege 
care privesc norme de conduite în societate, Legea nr. 61/1991 privind sancționarea 
faptelor de încălcare a unor norme de conviețuire socială, a ordinii și liniștii publice, în 
vigoare de la 13 ianuarie 2020. Consider că sunt bine venite, mai ales datorită că și la noi s-
au înmulțit sesizările despre tulburări ale liniștii cetățenilor prin muzică tare, prin zgomote 
de tot feluri, construcții, lovituri, motoare, și așa mai departe. Nu se ține cont, când cineva 
repară în apartament să fie aprobat de asociația de proprietari și de la ce oră, pentru că sunt 
foarte mulți, care au copii mici dorm la ora șapte jumate, sau la opt. Însă nu ține cont 
nimeni. Și aceste lucruri chiar se întâmplă în orice zi și chiar și noaptea, de asemenea. 
Avem hotărâri de Consiliul Local, avem norme morale, dar trebuie aplicate nu numai la 
reclamații, ci și din oficiu. Aici, dacă știți, privind asociația de proprietari și locatari de la 
Legea 114, până acum s-a tot modificat. Pe lumea, nu-i mai interesează, pentru că nimeni 
nu-i ia la întrebare. Primăria fiind compartimentul de legături cu asociații de proprietari, 
locatari, să-i impună afișarea la avizierele blocurilor și în alte locuri cu potențial turbulent 
al unor anunțuri, afișe de prevederile legale și sancțiuni la care se expun cei care le încalcă. 
Poliția Locală, în colaborare cu Poliția Națională să identifice activități de caracter, 
respectiv și sancționarea față de cei care nu respectă aceste norme. Populația are dreptate. 
Sună la Poliția Locală, vine la el și trebuie să dea declarații. Deși vine și aude scandalul, 
dar nu bate la ușă pentru că asociațiile de proprietari nu-și fac datoria, nu știe cine este 
șeful de scară. Când era poliția, sectoristul, el cunoștea toată familia din familiile din 
sectorul lui și lua măsuri urgent. Trei. Atragerea materiei locale în aceste activități pentru 
prevenirea încălcărilor de conviețuire prin informare și educare a cetățenilor în acest sens. 
Vedeți dumneavoastră, dacă nu atragem odată și ce se întâmplă cu parcurile de copii 
noaptea, până la ora 12 se strică leagănele de copii, se fumează, se bea, acolo cântă și se 
distrează. Absolut nimeni nu zice nimic. O să dau drumul la această petiție, o să aștept 
răspunsul în scris, în termenul prevăzut de lege, ca să pot să răspund la cetățeni. Eu vă 
mulțumesc, că m-ați ascultat și dacă aveți întrebări aștept de la dumneavoastră.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): ”Mulțumim 
d-lui consilier. D-na Rodica Pârvan.” 



 

 

 Doamna consilier PÂRVAN RODICA (lb.r.): „Mulțumesc. Ca o completare la 
ceea ce a spus colegul, aș veni cu o propunere. Are dreptate în mare despre problemele pe 
care le-a ridicat. Am vorbit de mai multe ori despre măsurile... Râmân la convingerea că 
Poliția Locală este doar pentru a da doar amenzi și atât. Acum e liniște, pentru că e frig, dar 
când mă gândesc că vine primăvara și încep activitățile, în ghilimele, de vigoare în toate 
parcurile, în toate locurile din zonă. Plus problema parcărilor, care iarăși nu-și găsește 
nicicum rezolvare la zona din centrul orașului. Soluția ar fi să ne mutăm noi și să-i lăsăm 
pe cei care vin și tulbură ordinea și liniștea în zona această centrală. De aceea propunerea 
pe care o formulez, este dacă se poate, pentru că tot suntem la început de an, să invităm, 
așa, cum invitatm de-a lungul timpului pe șeful Poliției Locale, dl. Hadangy, cred că tot 
dânsul este, pe șeful Jandarmeriei, pe șeful Poliției Municipale, că am înțeles că dl. Curea 
s-a pensionat și a venit dl. Radu Mireț, e mai tânăr, mai riguros, poate că el poate să ia 
taurul de coarne mai bine, nu știu, să vedem. Dacă se poate, să invităm cumva, dar nu la 
Diverse, la o ședință care 38 de puncte, cu asta nu facem nimic, că suntem la final, suntem 
obosiți, așa că, eventual la o ședință extraordinară, care are câteva puncte și atunci avem 
timpul necesar, ca cine are probleme să le aducă în discuție, mai ales să ne răspundă, sau să 
fim puțin edificați ce gânduri au în privința rezolvării problemelor cetățenilor în fond, că 
nu sunt problemele noastre, pentru că are de toate. La ce a spus colegul se adaugă și altele. 
Și dacă s-ar putea, ne-am bucura tare mult să avem în mijlocul nostru, pentru că până la 
urmă toate aceste instituții cred că sunt susținute de către noi, de locuitorii orașului. Vă 
mulțumesc și vă rog să-mi spuneți dacă sunteți de acord cu această propunere. Vă 
mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumim 
și eu. Dl. viceprimar o să dea un răspuns.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În ceea ce priviște invitația 
despre care a vorbit d-na consilier, o îndeplinim cu drag. Cu privire la susținerea lor de 
către noi, fiecare locuitor îi susține din impozitul lui. Jandarmeria și Poliția Română nu se 
află în subordinea Consiliului Local. În orice caz vom invita conducerea și consider că nu 
ar fi o idee rea, ca să fie afișat orele de liniște publică, numărul verde al Poliției Locale, sau 
contactul celor care păstrează ordinea în oraș. Desigur eu cred că ei pot intervenii în cazul 
în care locuitorii semnealează, și face parte din procedura legală și nu se poate evita fatul 
să vorbească cu cetățeanul și să facă un proces-verbal.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA (lb.r.): nu vorbește în microfon, nu se aude. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): ”Vă 
mulțumesc pentru participarea la ședință și vă urez un weekend plăcut.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 27 februarie 2020. 
 
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                           SECRETAR GENERAL 
      Comăneci Liviu-Vasile           Kulcsár Tünde-Ildikó 
 
 


